Unit 4  Astronomy: the science of stars
Pre reading&reading
教学设计

吴玉萍
一、教学目的
1．To help students know more about the earth is the only one where there is life and the origin of life on the earth.
2．To enable students to improve reading skills.
3 . To arouse students’ awareness of environmental protection.

二、教学重点
1. To help students master some words and expressions they have learnt.
2. To help students do the comprehension by skimming or scanning. 
三、教学难点
To arouse students’ awareness of environmental protection, what should the students do? 

四、教学方法
1. Task-based method

2. Discussion
五、教学过程
Step 1 Lead-in

1. To enjoy a song < Because of you >. 使学生能尽快进入一个轻松自然的英语课堂。
2. Show the screen to review the words and expressions they have learnt. 
2.  用中西方传说（盘古开天地和女娃补天及根据上帝创造了这个世界）导入，从而过渡到以现代科学为依据关于地球生命的起源。
Step 2  Pre-reading
I．Show the pictures and look at the title , predict what the reading will be about.

Skimming&Scanning 

2.Read the passage quickly to find the main idea of each paragraph.

Task1:Match each paragraph with its main idea.

Para. 1    The arrival of humans and their impact on the earth.

Para.2     The importance of water for life.

Para.3     The formation of the earth.

Para.4     A widely accepted theory about the formation of the universe.

Para.5     The developments of plants and animals on the earth.
Enjoy the video

Task 2: Careful reading

 Choose the best answer.
1. Which is the right order of development  of  life into a timeline?_______
A. Small clever animals- shellfish– dinosaurs- mammals.

B. Shellfish- dinosaurs- small clever animals- mammals.

C.  Shellfish-dinosaurs- mammals- small clever animals.

D.  Dinosaurs-shellfish- mammals- small clever animals.

2. Why was it necessary for plants to grow before animals?_______

A . Animals needed plants to protect them from the sun. 

B . Plants provided oxygen for animals to breathe.

C . Animals could hide from hunters in forest.

D.  It was easier for plants to grow.

3. What does “small clever animals” in the last paragraph refer to?________
A. Insects.       B. Reptiles.     C. Dinosaurs.           D. Humans.

4. What problem is caused by human beings?_______
A. They exist everywhere on the earth.

B. They caused global warming.

C. They find new methods of growing crops.

D. They enjoy hunting and fishing.

Task 3  Detailed reading

 Fill in the form: take a summary of the passage
短文解释了生命如何在地球上开始的。首先，地球爆炸和产生水。因为水的存在，然后植物和动物，包括人类逐渐在地球上出现。

The passage explains _____ life began on the earth. At first, the earth exploded and produced _____. And then ______ and ________ including ___________ appeared gradually because water exists on the earth.

Task 4   Post-reading：Group discussion：
What should we do to protect the earth and make it a better place to live on?    

1. It's important for us to .......
2. We should (not) ........

energy/air/environment

1.Turn off the lights and the taps in time.
2. We should use more clean energy and less coal and oil. 

3. We should use plastic bags as few as possible.
4. We should not throw the garbage in the river.

5. We should reduce the waste we produce.

6. We should use both sides of paper.

7. We should not throw the plastic bags rather than reuse them.

1.The three R’s ---______, ______ and _______ --- are important. 
2.At home, we can, for example, use both ______ of paper and reuse _____ bags. 

3.At school, students are encouraged to _____ waste paper and ______________ because recycling can protect the ____________ and _______ money. 

4.We _______ them ______ they can be recycled.
 Step 4  Summary (略)

六、Homework

基础写作 

写作内容： 全球气候变暖是目前人类面临的最大环境问题 。作为学生，我们应该怎么做?
1.及时关灯和关水龙头；

2.多使用清洁能源(clean energy),少用煤、油；

3.循环利用资源;多种树;

4.多使用公共交通工具,多走路或骑自行车,少开车。

写作要求：

只能使用5个句子表达全部的内容。 
七、教学反思

这节课以“导练学”的教学模式贯穿，通过讲练结合，总体感觉课堂进程比较自然、顺利，内容充实，条理清晰，使得学生处在主动参与和积极配合的状态中，达到了预期设想。

1、通过中西方传说（盘古开天地和女娃补天及根据上帝创造了这个世界）导入，从而过渡到以现代科学为依据关于地球生命的起源，激发了学生的兴趣。
2、教学中各环节衔接紧密，讲练结合，内容充实，过程顺畅，有条理性。

3、板书清晰简明，对这节课学生要掌握知识的小结比较到位。
今后我将继续努力，认真践行学校的听课评课活动，向其他老师学习教育教学的经验，虚心学习，认真研读考试大纲，并关注高考的信息，提高自身的教学能力。
